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PROTOKÓŁ Nr XII/25 

z sesji Rady Powiatu Otwockiego  

w dniu 27 lutego 2025 r.  

w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku 

przy ul. Poniatowskiego 10 

 

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz § 12 ust. 4  

Statutu Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 1620 

otworzyła obrady XII sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, radnych 

oraz pracowników Starostwa. 

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 19 radnych,  

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby stanowi quorum, pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Sekretarz Powiatu Krystyna Olesińska przedstawiła Radcę Prawnego Mateusza 

Trzaskowskiego, zatrudnionego w Starostwie Powiatowym na Samodzielnym Stanowisku ds. 

Obsługi Prawnej. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XI z sesji.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Miastu Józefów; 

2) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Otwockiego, położonej w Józefowie 

przy ul. Głównej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 32/10 z obr. 

0031 o pow. 1,6632 ha; 

3) w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia „Związek Samorządów Polskich”; 

4) w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczącego rady do wystawiania polecenia 

wyjazdu służbowego dla przewodniczącego rady;  

5) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji;  

6) w sprawie rozpatrzenia skargi;  
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7) w sprawie rozpatrzenia wniosku;  

8) w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Otwockiego;  

9) w sprawie ustanowienia kierunku działania dla Zarządu Powiatu Otwockiego. 

5. Protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa 

Powiatowego w Otwocku w zakresie rejestracji pojazdów i efektów wdrożonych 

zmian przez Zarząd od 1 lipca 2024 r. 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Informacje Przewodniczącej Rady. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 2 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus zawnioskował o zdjęcie z porządku obrad pkt 4 ppkt 

8. Po zaopiniowaniu przez Zarząd projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 

Otwockiego, ze strony części radnych wpłynęły dodatkowe uwagi. W związku z tym Starosta 

zaproponował ponowne pochylenie się nad treścią statutu i przedstawienie poprawionego 

projektu uchwały w późniejszym terminie. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wyżej wymieniony wniosek. 

 

Głosowanie w obecności 20 radnych: „za” – 20 osób. 

Wniosek został przyjęty. 

 

 Radny Tomasz Wyglądała zwrócił się z wnioskiem o uzupełnienie porządku obrad o 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia do budżetu Powiatu Otwockiego pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej od Gminy Celestynów na wykonanie zadania pn. „Budowa 

skrzyżowania bezkolizyjnego z linią kolejową nr 7 w ciągu ul. Jankowskiego w Celestynowie 

wraz z budową przyległego układu drogowego, w zamian za likwidację przejazdu kolejowo-

drogowego kat. A w km 38.364 linii kolejowej nr 7 w ul. Jankowskiego, w ramach projektu 

pn.: Poprawa bezpieczeństwa na skrzyżowaniach linii kolejowych z drogami - Etap III”. 

Zmiana w porządku obrad jest konsekwencją złożonego wniosku, który powstał z inicjatywy 
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Radnego Tomasza Wyglądały, a podpisy pod nim złożyli: Przewodnicząca Rady Grażyna 

Kilbach, Radny Krzysztof Olszewski oraz Radny Mateusz Traczyk. Wnioskodawcy zwrócili 

się do Zarządu Powiatu Otwockiego o przygotowanie na sesję Rady w dniu 27.02.2025 r., 

projektów uchwał dotyczących przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Celestynów w 

wysokości 12 853 762,50 zł, a także dokonanie stosownych zmian w Uchwale Budżetowej  

i Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Otwockiego, oraz wystąpienie przez Powiat 

Otwocki z wnioskiem do Ministerstwa Infrastruktury o dofinansowanie na rok 2025 tego 

zadania ze środków rezerwy subwencji ogólnej budżetu państwa. Zarząd w dniu wczorajszym 

przedstawił stanowisko w tej sprawie, natomiast budowa skrzyżowania bezkolizyjnego z linią 

kolejową nr 7 jest niezwykle ważną i wyczekiwaną od wielu lat przez społeczność 

Celestynowa inwestycją, która ma na celu poprawę bezpieczeństwa i warunków życia 

mieszkańców. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus w odpowiedzi na powyższy wniosek poinformował, 

że jest on niemożliwy do zrealizowania w zaprezentowanej formie. Zakłada on daleko idące 

zmiany w budżecie Powiatu, dodatkowo inicjowanie zmian w uchwale budżetowej jest 

wyłączną kompetencją Zarządu. W ocenie Zarządu budowa tunelu w Celestynowie jest jedną 

z priorytetowych inwestycji w Powiecie Otwockim, istotną nie tylko z punktu widzenia 

mieszkańców gminy Celestynów, ale również dla mieszkańców pozostałych gmin. 

Zaproponowany montaż finansowy i sposób procedowania został bardzo dokładnie 

przeanalizowany. Wynikiem tych prac jest Stanowisko Zarządu Powiatu Otwockiego z dnia 

26 lutego 2025 r., które to w rozbudowany sposób tłumaczy, że przedstawiona formuła 

prawna nie jest możliwa do zastosowania. Zarząd proponuje działania alternatywne, które to 

w jego ocenie, są bardziej optymalne i skuteczniejsze. Reasumując, Zarząd Powiatu nie 

przedłoży dzisiaj projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie i Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o przedstawienie opinii prawnej dot. głosowania w 

sprawie przedstawionego wniosku. 

Radca Prawny Mateusz Trzaskowski przekazał, że zgodnie z art. 60 ust. 2 ustawy  

z dn. 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, zarządowi powiatu przysługuje wyłączne 

prawo do zgłaszania propozycji zmian w budżecie powiatu. Ustawa nie przewiduje wyłączeń 

w tym zakresie. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w związku z powyższą opinią, Rada 

Powiatu nie podejmie głosowania nad wnioskiem Radnego Tomasza Wyglądały. Następnie 
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zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 4 ppkt 6 dotyczącego przyjęcia 

rezygnacji Radnego Jacka Czarnowskiego z członkostwa w Komisji Gospodarki, Zasobu  

i Środowiska. Zgodnie z obowiązującym statutem, Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował 

projekt uchwały w tej sprawie. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wyżej wymieniony wniosek. 

 

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” – 20 osób, „przeciw” – 1 osoba. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XI z sesji.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Miastu Józefów; 

2) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Otwockiego, położonej w Józefowie 

przy ul. Głównej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 32/10 z obr. 

0031 o pow. 1,6632 ha; 

3) w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia „Związek Samorządów Polskich”; 

4) w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczącego rady do wystawiania polecenia 

wyjazdu służbowego dla przewodniczącego rady;  

5) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji; 

6) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego z członkostwa w Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska; 

7) w sprawie rozpatrzenia skargi;  

8) w sprawie rozpatrzenia wniosku;  

9) w sprawie ustanowienia kierunku działania dla Zarządu Powiatu Otwockiego. 

5. Protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa 
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Powiatowego w Otwocku w zakresie rejestracji pojazdów i efektów wdrożonych 

zmian przez Zarząd od 1 lipca 2024 r. 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Informacje Przewodniczącej Rady. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

Nr XI z sesji. 

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” – 21 osób. 

 

Protokół został przyjęty bez uwag. 

 

Ad. 4 

1) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony podczas posiedzenia Komisji Budżetowej i stanowi realizację 

uchwały budżetowej na 2025 rok. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Mateusz Traczyk 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” – 21 osób. 
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Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 86/XII/25  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Józefów, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

2) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że projekt dotyczy ustanowienia 

odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomości położonej w Józefowie. Powierzchnia 

służebności wynosić będzie 1,5 m², a kwota odpłatności zostanie ustalona na podstawie 

operatu szacunkowego.  

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Mateusz Traczyk 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” – 22 osoby. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych podjęła uchwałę Nr 87/XII/25  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Otwockiego, położonej w Józefowie przy 

ul. Głównej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 32/10 z obr. 0031 o pow. 

1,6632 ha, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że stowarzyszenie „Związek 

Samorządów Polskich” istnieje od 2017 roku i zrzesza 174 członków, z czego 24 powiaty. 

Składka członkowska dla powiatów wynosi 0,15 zł od mieszkańca. W przypadku Powiatu 

Otwockiego roczna składka wyniesie 19 013 zł. Zarząd rekomenduje przystąpienie do 

związku. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przekazała, że Komisja Budżetowa wskazała 

Starostę, jako osobę reprezentującą Powiat. Wówczas § 2 otrzyma brzmienie: „reprezentację 

Powiatu Otwockiego w pracach stowarzyszenia, o którym mowa w § 1, powierza się 

Staroście Otwockiemu”. 
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Starosta Otwocki Tomasz Laskus oraz Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz 

Wyglądała potwierdzili, że Komisja przegłosowała proponowaną zmianę w projekcie. 

Radny Andrzej Wojtyra zapytał, jakie korzyści przyniesie przystąpienie do związku, 

biorąc pod uwagę, że Powiat przynależy już do dwóch innych stowarzyszeń. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że związki pozwalają jednostkom 

samorządu terytorialnego na współpracę w konkretnych sprawach, wzmacniają ich głos  

w dyskusji oraz mają większy wpływ na zmianę przepisów prawa. 

Radny Andrzej Wojtyra poprosił o wskazanie źródła finansowania, z którego 

zapłacona zostanie składka. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że najpierw potrzebna jest zgoda Rady. 

Później zmiana zostanie wprowadzona do budżetu. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Mateusz Traczyk 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” – 12 osób, „przeciw” – 10 osób. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych podjęła uchwałę Nr 88/XII/25 w 

sprawie przystąpienia do stowarzyszenia „Związek Samorządów Polskich”, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

upoważnienia wiceprzewodniczącego rady do wystawiania polecenia wyjazdu służbowego 

dla przewodniczącego rady stanowi uporządkowanie obecnego stanu. Wcześniej 

podejmowane uchwały wskazywały wiceprzewodniczącego z imienia i nazwiska. Propozycja 

wskazująca wiceprzewodniczącego starszego wiekiem jest bardziej uniwersalna. 
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Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” – 23 osoby. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 89/XII/25  

w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczącego rady do wystawiania polecenia wyjazdu 

służbowego dla przewodniczącego rady, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

5) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że radny Rafał Majewski 

złożył rezygnację z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” – 21 osób, „przeciw” – 1 osoba, „wstrzymała się” 

– 1 osoba. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 90/XII/25   

w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że wczoraj radny Jacek 

Czarnowski złożył rezygnację z członkostwa w Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska z 

dniem 1 marca. 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” – 21 osób, „przeciw” – 1 osoba, „wstrzymała się” 

– 1 osoba. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 91/XII/25  w 

sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa Radnego w Komisji Gospodarki, Zasobu i 

Środowiska, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Olszewski przekazał, 

że 11 września 2024 r. do Rady Powiatu Otwockiego wpłynęła skarga Pani M.G. na działania 

p.o. Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w zakresie nierównego traktowania pracowników. 

Komisja rekomenduje Radzie Powiatu Otwockiego uznanie skargi za zasadną w części dot. 

braku pisemnej odpowiedzi, a skargę w zakresie nierównego traktowania pracowników przez 

p. o. dyrektora PUP pozostawić bez rozpatrzenia. 

 Radny Andrzej Wojtyra poinformował, że Skarżąca została zwolniona z pracy po 

złożeniu skargi. W jego ocenie jest to zastraszanie i ewidentne ukaranie pracownika przez 

pracodawcę. Dotychczasowe oceny pracy skarżącej były bardzo dobre, dopiero po złożeniu 

skargi pracownica została zwolniona. Jego zdaniem skarga powinna zostać przekazana do 

Państwowej Inspekcji Pracy, co potwierdza pozostawienie bez rozpatrzenia części skargi. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus powiedział, że sytuacja przedstawiona w skardze 

dotyczy poprzedniej dyrekcji Powiatowego Urzędu Pracy. Nie jest w stanie odnieść się do 

ww. zarzutów. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk podkreślił, że część skargi została pozostawiona bez 

rozpoznania, nie dlatego, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji była nieodpowiednia do jej 

analizy. Komisja nie była w stanie odnieść się do skargi w części dotyczącej nierównego 

traktowania pracowników w zakresie udzielania zwolnienia od pracy w celu załatwienia 

spraw osobistych. Powód, to brak udzielania odmów na tego typu wnioski w formie pisemnej, 

a także nieprowadzenie ewidencji udzielonych odmów pracownikom. To powoduje 

niemożność porównania jak były rozpatrywane wnioski innych pracowników - czy także ich 

wnioski były rozpatrywane negatywnie, czy też dotyczyło to jedynie skarżącej, co mogłoby 

świadczyć o nierównym traktowaniu pracowników. Kodeks postępowania administracyjnego 

wskazuje, że skargi na kierowników jednostek administracyjnych powiatu są rozpatrywane 

przez radę. 
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Radny Piotr Mateusz Kudlicki dodał, że skarga była bardzo dogłębnie rozpatrywana. 

Świadczy o tym ilość posiedzeń, poświęcony tej sprawie czas i ilość zgromadzonych 

dokumentów. Brak ewidencji i rejestru odmów, wpłynął na pozostawienie skargi częściowo 

bez rozpoznania. W części dotyczącej braku pisemnej odpowiedzi, Komisja mogła stwierdzić 

jej zasadność. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” – 19 osób, „wstrzymały się” – 4 osoby. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 92/XII/25   

w sprawie rozpatrzenia skargi, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Olszewski 

poinformował, że w związku z obowiązującą uchwałą Nr 420/LXV/23 z dnia 28 września 

2023 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek pływających z silnikami 

spalinowymi na Jeziorze Rokola (Otwock Wielki), 29 października 2024 r. do 

Przewodniczącej Rady wpłynął wniosek Mazowieckiego Stowarzyszenia Żeglarzy 

Niepełnosprawnych o rozważenie przez Radę Powiatu Otwockiego możliwości używania 

jednostek pływających napędzanych silnikami spalinowymi w okresie od 1 września do 30 

kwietnia. Komisja rekomenduje Radzie Powiatu Otwockiego odrzucenie przedmiotowego 

wniosku, ze względu na brak możliwości rozpatrzenia go pozytywnie. Przepisy ustawy Prawo 

Ochrony Środowiska uniemożliwiają zastosowanie dla Mazowieckiego Stowarzyszenia 

Żeglarzy Niepełnosprawnych wyłączenia w zakazie używania jednostek pływających  

z silnikami spalinowymi na Jeziorze Rokola. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 23 radnych: „za” – 19 osób, „przeciw” – 1 osoba, „wstrzymały się” 

– 3 osoby. 
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Rada Powiatu Otwockiego w obecności 23 radnych podjęła uchwałę Nr 93/XII/25  w 

sprawie rozpatrzenia wniosku, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

9) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przekazała, że Klub Radnych Platformy 

Obywatelskiej RP zawnioskował o wprowadzenie do porządku sesji, projektu uchwały  

w sprawie ustanowienia kierunku działania dla Zarządu Powiatu Otwockiego. 

 Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski powiedział, że niektóre zapisy w projekcie 

uchwały są błędne lub niezrozumiałe. Za niedopuszczalne uważa, by w uzasadnieniu uchwały 

dotyczącej szkoły znajdował się fragment o treści: „trzeba też pamiętając, że do pożaru może 

doprowadzić [...] pozostawiony niedogaszony papieros”. Na terenie Młodzieżowego Ośrodka 

Socjoterapii „Jędruś” obowiązuje całkowity zakaz palenia. Podczas spotkania, do którego 

odwołuje się Klub Radnych PO RP w swoim projekcie, Dyrektor ośrodka nie zgłaszał 

potrzeby instalacji systemu sygnalizacji pożaru SAP. Placówka wyposażona jest w potrzebny 

sprzęt gaśniczy, umieszczony w oznakowanych miejscach. W ubiegłym roku dokonano wielu 

przeglądów i konserwacji instalacji znajdujących się w budynku. Kontrola przeprowadzona 

przez Straż Pożarną nie wnosiła żadnych zastrzeżeń, a sam Dyrektor Młodzieżowego Ośrodka 

Socjoterapii „Jędruś” w piśmie do Wicestarosty Otwockiego przekazał, że wszystkie wymogi 

prawne zostały spełnione. Rozporządzenie Ministra Infrastruktury z dnia 12 kwietnia 2002 r. 

w sprawie warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie, 

wyraźnie określa w jakich przypadkach wymagana jest instalacja systemu sygnalizacyjno-

alarmowego. Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski zarekomendował Radzie Powiatu 

odrzucenie przedmiotowego projektu uchwały. 

 Radny Rafał Majewski podziękował Wicestaroście oraz Dyrektorowi ośrodka za 

możliwość bliższego poznania placówki. Najważniejszą kwestią jest bezpieczeństwo dzieci  

i odpowiednie przygotowanie na wypadek groźnych sytuacji. 

 Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski podkreślił, że Dyrektor Młodzieżowego 

Ośrodka Socjoterapii „Jędruś” oraz Dyrektor Oświaty Powiatowej w Otwocku wspólnie 

stwierdzili, że nie ma potrzeby zakładania systemu, o który wnioskują radni. 

 Radna Kinga Błaszczyk zapytała czy szkoła posiada czujki wykrywające dym. 

 Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że znajduje się tam system 

zabezpieczeń w postaci czujek i alarmów. 

 Radna Kinga Błaszczyk podziękowała za odpowiedź. Podkreśliła, jak ważnymi 

elementami ochrony  przeciwpożarowej są czujki. Sama w ostatnim czasie brała udział  
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w akcji, podczas której czujniki były montowane w Domach Dla Dzieci znajdujących się na 

terenie powiatu. 

 Radny Piotr Mateusz Kudlicki wyraził swoje zdziwienie, że powyższy projekt 

uchwały znalazł się w porządku obrad sesji. Obiekt musi spełniać szereg wymogów  

w zakresie ochrony przeciwpożarowej, a wprowadzenie systemu SAP wymaga 

przemodelowania całej instrukcji ochrony przeciwpożarowej w tym budynku. Następnie 

zapytał, kto z radnych, którzy przedłożyli omawiany projekt uchwały, posiada przygotowanie 

eksperckie w zakresie ochrony przeciwpożarowej. Powiedział, że docenia troskę radnych, 

natomiast wykonanie uchwały wiązałoby się z wieloletnim przedsięwzięciem inwestycyjnym. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 22 radnych: „za” – 6 osób, „przeciw” – 12 osób, „wstrzymały się” 

– 4 osoby. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych nie podjęła projektu uchwały  

w sprawie ustanowienia kierunku działania dla Zarządu Powiatu Otwockiego. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mateusz Marczak przedstawił protokół z kontroli 

Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Otwocku w zakresie 

rejestracji pojazdów i efektów wdrożonych zmian przez Zarząd od 1 lipca 2024 r. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus podkreślił, że jednoczesne wdrożenie kilku 

rozwiązań wpłynęło znacząco na poprawę funkcjonowania wydziału. Następnie podziękował 

Dyrektor i wszystkim pracownikom Wydziału Komunikacji i Transportu za włożoną pracę. 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach dołączyła się do podziękowań i oznajmiła, że 

mieszkańcy również wypowiadają się pozytywnie o zastosowanych zmianach. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że część rozwiązań, o których mówił 

Starosta, została wprowadzona przez poprzedni Zarząd. Numery VIN obecnie są 

weryfikowane, co ukróca działalność osób, które zarobkowo pośredniczyły w rejestracji 

pojazdów. Mieszkańcy mają do wyboru pięć możliwości załatwienia sprawy. Mimo 

wcześniejszych zapewnień Starostów, wśród nich nie ma wymienionej telefonicznej 
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rezerwacji wizyty. Część osób, szczególnie starszych nie korzysta z internetu, dlatego 

likwidacja telefonicznej możliwości stanowi duże utrudnienie. 

 Członek Zarządu Paweł Walo odpowiedział, że przedsiębiorcy mają możliwość 

telefonicznego umówienia się na wizytę, co rozładowuje kolejki. Osoba, która przychodzi do 

Starostwa jest w stanie zarejestrować pojazd w ciągu piętnastu minut. Rejestracja telefoniczna 

dla wszystkich mogłaby doprowadzić do sytuacji, w której klienci nie będą przychodzili na 

umówione spotkania, co skutkowałoby dodatkową dezorganizacją pracy. 

 Radny Rafał Majewski poprosił o rozwinięcie kwestii otrzymywania korzyści 

majątkowych za rejestrację w Starostwie. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk wyjaśnił, że nie dotyczy to pracowników Starostwa, a 

osób z zewnątrz, które świadczyły takie usługi. Z tego powodu wprowadzona została reguła, 

że jedna osoba może załatwić maksymalnie trzy sprawy. 

 Radny Zbigniew Szczepaniak dodał, że istotnym krokiem było uzupełnienie wakatów. 

Wszystkie te zmiany wpłynęły pozytywnie na funkcjonowanie wydziału. 

 Radny Piotr Mateusz Kudlicki poprosił o udzielenie informacji na temat ilości 

wykonywanych etatów, co nie zostało przedstawione w protokole z kontroli. 

 Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że w Wydziale Komunikacji  

i Transportu jest 26 etatów, tyle było również przed rozpoczęciem kontroli. Komisja 

Rewizyjna zwróciła się o udostępnienie wykazu procentowego, nie ilościowego. Na absencję 

obsady miały wpływ zwolnienia lekarskie, urlopy macierzyńskie i tym podobne. Wicestarosta 

również serdecznie podziękował Dyrektor i pracownikom Wydziału za ciężką pracę i 

działania przyczyniające się do likwidacji kolejek. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że ze względu na obowiązki 

służbowe, będzie musiała wcześniej opuścić obrady sesji. Z tego powodu poprosiła Radnych 

o możliwość zaprezentowania punktu „informacje Przewodniczącej Rady”, a po krótkiej 

przerwie prowadzenie sesji przejmie Wiceprzewodniczący Mateusz Rojek. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

Ad. 7 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zaproponowała zorganizowanie szkolenia dla 

radnych dotyczącego funkcjonowania rady powiatu. Chętne osoby proszone są o zgłoszenie 

się do Biura Rady w terminie do 17 marca br. 
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 Radny Dariusz Kołodziejczyk zapytał, czy szkolenie będzie organizowane przez 

zewnętrzny podmiot. Zauważył, że mogłoby zostać poprowadzone przez Radcę Prawnego 

zatrudnionego w starostwie. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach odpowiedziała, że rozważy taką możliwość. 

W nawiązaniu do tematu, który poruszany był na poprzedniej sesji, Przewodnicząca 

poinformowała o zmianach w harmonogramie obrad. Proponowane terminy sesji to: w 

czerwcu – 16.06.2025 r., w lipcu – 03.07.2025 r., natomiast sesja w sierpniu odbędzie się bez 

zmian. Dodała, że z uwagi na święta wielkanocne, które wypadają na kilka dni przed 

kwietniową sesją, terminy posiedzeń komisji zostaną odpowiednio przesunięte. 

Radny Rafał Majewski zgłosił, aby nie zmieniać terminu kwietniowej sesji. 

Radna Agnieszka Niewińska zapytała, czy komisje mogłyby odbyć się w tygodniu 

między 7 a 11 kwietnia. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach odpowiedziała, że jest taka możliwość, 

jednakże zależy to od wpływu dokumentów na komisje. 

Radna Kinga Błaszczyk zwróciła się z prośba, o udostępnienie odpowiedzi na pytanie 

Radnego Piotra Mateusza Kudlickiego zadane podczas poprzedniej sesji, w sprawie trybu 

organizowanych spotkań w ramach Forum Przewodniczących Miast i Gmin Powiatu 

Otwockiego. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach oznajmiła, że przekaże odpowiedź. 

 

O godzinie 1747 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę i opuściła obrady sesji. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 1757. 

 

Ad. 6 

 Wiceprzewodniczący Rady Mateusz Rojek wznowił obrady sesji i otworzył dyskusję 

nad sprawozdaniem z prac Zarządu. 

 Radna Kinga Błaszczyk zapytała o punkt 31. sprawozdania i ilość przygotowanych 

statuetek na galę „Perły Mazowsza 2025”. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że 48 szt. zostanie wręczonych 

podczas gali powiatowej, a 6 szt. podczas gali finałowej. 
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Radna Kinga Błaszczyk poprosiła o udzielenie informacji, odnośnie punktów 

dotyczących Powiatowej Biblioteki Publicznej w Otwocku i przekazanie, na co miała zostać 

przeznaczona dotacja, o której zwiększenie wnioskowała Dyrektor PBP. 

Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że nie zostało to określone  

w złożonym piśmie, natomiast Dyrektor PBP w rozmowie poinformowała, że kwota zostałaby 

przeznaczona na zwiększenie środków na wypłaty. 

Radna Kinga Błaszczyk zapytała o powód odmowy rozwiązania umowy o pracę na 

mocy porozumienia stron z Dyrektor PBP, która wnioskowała o zakończenie stosunku pracy 

na dwa dni wcześniej niż wynosił ustalony termin. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Zarząd w momencie 

podejmowania tej decyzji nie wiedział, czym powyższa prośba była umotywowana. Po 

otrzymaniu informacji, że wynika to z przejścia na emeryturę, Zarząd wyraził zgodę na 

rozwiązanie umowy z dn. 27.02.2025 r. 

 

Radna Kinga Błaszczyk zwróciła się o rozwinięcie punktu 37. sprawozdania. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że w swoim piśmie Prezes PCZ Sp. z o.o. 

poprosiła o wyrażenie zgody na rozpoczęcie procesu wynajmu budynku byłej przychodni 

specjalistycznej. By przeanalizować różne koncepcje, do rozmowy została zaproszona 

Dyrektor PCPR, natomiast spotkanie jeszcze się nie odbyło. 

Radna Kinga Błaszczyk powiedziała, że temat wynajmu tego budynku budzi wśród 

radnych duże zainteresowanie. Dlatego też warto podejmować dyskusje w szerszym gronie, 

nie tylko wśród koalicji rządzącej, ale również uwzględniając opinie radnych opozycyjnych. 

 

Radny Jacek Czarnowski zauważył, że w sprawozdaniu występują dwa punkty (20. 

oraz 22.), które dotyczą ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Powiatowej Biblioteki 

Publicznej w Otwocku. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus wyjaśnił, że wynika to z wydłużenia terminu 

rekrutacji. 

Radny Jacek Czarnowski zapytał, w jakiej drodze zostały wyłonione podmioty, o 

których mowa w pkt 23. i 24 sprawozdania. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że jest to przedłużenie umów. 

Dotychczasowa współpraca z podmiotami została bardzo dobrze oceniona przez Powiatowe 

Centrum Zdrowia. 
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Radny Jacek Czarnowski poprosił o udzielenie informacji w sprawie ostatecznej 

kwoty partycypacji w kosztach transportu zbiorowego (SKM). 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że podana kwota wynika ze 

zwiększonych kosztów finansowania. Została obliczona proporcjonalnie dla każdej gminy. 

 

W nawiązaniu do pisma Prezydenta Miasta Otwocka dot. przekazania nieruchomości 

przy ul. Wawerskiej 9 w Otwocku, Radny Jacek Czarnowski zapytał się, czy budynek 

spełniłby wymogi niezbędne do utworzenia tam siedziby PINB, oraz jaka jest opinia Zarządu 

w tym temacie. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że jego zdaniem jest to bardzo dobry 

pomysł. Propozycja przekazania nieruchomości przez Miasto Otwock jest analizowana pod 

kątem proceduralnym. 

Radny Jacek Czarnowski zapytał, czy dostosowanie przestrzeni do potrzeb PINB 

wymagałoby dużego nakładu finansowego. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że rozkład pomieszczeń spełnia 

oczekiwania. Obecnie nie jest w stanie podać kwoty, która musiałaby zostać przeznaczona na 

ten cel. 

Radny Jacek Czarnowski zapytał, czy obiekt zostanie przekazany bez od lokatorów. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że tak. 

Radny Jacek Czarnowski zapytał, czy budynek jest wpisany do rejestru zabytków, 

jeśli tak, to do jakiego. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że istnieje takie 

prawdopodobieństwo, dlatego musi zweryfikować tę informację. 

 

Radny Dariusz Kołodziejczyk poprosił, by podczas najbliższego posiedzenia Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa została szczegółowo wyjaśniona kwestia najmu budynku 

położonego w Otwocku przy ul. Batorego 44D. Radni otrzymali wcześniej informację, iż Pani 

Prezes zakończyła negocjacje z zewnętrznym podmiotem, który był zainteresowany 

odpłatnym wynajmem obiektu oraz oferował przeprowadzenie remontu na swój koszt.  

W razie nieprzedłużenia umowy, po kilkunastu latach powiat nie musiałby zwracać nakładów. 

Prezes PCZ wskazywała, że porozumienie nie może być zawarte, ze względu na stawiany 

warunek dot. zakazu konkurencji, który wykluczyłby możliwość stworzenia w szpitalu 

Oddziału Kardiochirurgii. Z relacji Prezes PCZ wynikało, że ów podmiot rezygnował z 
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kolejnych stawianych przez siebie warunków. Jedynym wymogiem, który pozostał był zakaz 

działalności konkurencyjnej w zakresie przeprowadzania operacji kardiologicznych. 

Powiatowe Centrum Zdrowia nie zawarło umowy z firmą, która mogłaby wygenerować 

kilkaset tysięcy złotych rocznie wpływu, a także zmodernizować przestrzeń byłej przychodni. 

Z omawianego punktu sprawozdania wynika, że w zamian prowadzone są rozmowy z 

Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie. Już wcześniej powinien być ogłoszony konkurs dla 

podmiotów medycznych na wynajęcie budynku. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że prowadzone rozmowy w tym temacie 

są na bardzo wczesnym etapie. Dlatego wolałby przed zorganizowaniem posiedzenia Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa, żeby Zarząd przedstawił swoje stanowisko. Prezes 

przeanalizowała pod wieloma kątami decyzję o niepodejmowaniu współpracy. Przed oceną 

tej decyzji należy wysłuchać wyjaśnień jakie argumenty zostały uznane za rozstrzygające. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk odpowiedział, że skoro przyczyną było planowanie 

powstania Oddziału Kardiochirurgii, to dlaczego obecnie prowadzone są rozmowy z PCPR 

dotyczące tego budynku. Dodał, że nie oczekuje odpowiedzi ze strony Zarządu Powiatu, a 

przedstawienia przez Prezes PCZ planów i propozycji. 

Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski wyjaśnił, że Interwencyjny Ośrodek 

Preadopcyjny wystosował pismo, w sprawie podjęcia tematu przeniesienia ośrodka do 

budynku dawnej przychodni specjalistycznej. Stąd wynikało zaproszenie Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie do wzięcia udziału w rozmowie. 

Radna Kinga Błaszczyk poprosiła o udostępnienie kopii ww. pisma. 

Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że nie pamięta, czy prośba 

IOP była skierowana w formie pisemnej, czy ustnej. 

Radna Kinga Błaszczyk przekazała, że z jej wiedzy wynika, że takiego pisma ze 

strony IOP nie było. 

 

Radna Bogumiła Więckowska w nawiązaniu do punktu 22. sprawozdania 

poinformowała, że oprócz przedłużenia terminu konkursu, zmieniły się jego warunki. 

Umożliwiono uzupełnienie dokumentacji złożonych w pierwotnym terminie, który to 

przewidywał tylko 6 dni na tę czynność. Jest to niezgodne z prawem, ponieważ czas składania 

dokumentów określony w ogłoszeniu o naborze, nie może być krótszy niż 10 dni od dnia 

opublikowania ogłoszenia. Następnie Radna zapytała się, czy w pierwszym terminie pojawiły 

się aplikacje na to stanowisko. 
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Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski przyznał, że właśnie z powodu popełnienia 

przytoczonego błędu (wyznaczenie 7 dni zamiast 10), okres naboru został przedłużony. Na 

wniosek Wicestarosty wprowadzono możliwość uzupełnienia dokumentacji dla osób, które 

złożyły ją w tym krótkim czasie, natomiast nikt nie skorzystał z tej sposobności. Do 18 lutego 

wpłynęły cztery aplikacje, a w dodatkowym terminie – jedna. 

Radna Bogumiła Więckowska przekazała, że w podobnych rekrutacjach samorządy 

oczekują od kandydatów wykształcenia wyższego, co nie było ujęte w wymaganiach na 

stanowisko Dyrektora Powiatowej Biblioteki Publicznej w Otwocku. 

Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że jego zdaniem 

wykształcenie wyższe powinno stanowić wymóg formalny, natomiast Zarząd uznał to za 

sprzeczne z ustawą.  

Członek Zarządu Paweł Walo poinformował, że z jego inicjatywy zmieniono zapis 

dot. wykształcenia wyższego. 

 

Radna Bogumiła Więckowska zaapelowała, żeby Powiat nie przyjmował  

nieruchomości położonej w Otwocku przy ul. Wawerskiej 9, ponieważ Starosta za zgodą 

Wojewody może przyjąć ten obiekt na Skarb Państwa. W tym przypadku koszty remontu 

zostaną pokryte przez Wojewodę. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus powiedział, że Zarząd będzie analizował wszystkie 

możliwości. 

 

Radna Aneta Bartnicka zapytała o powód odmowy udzielenia dofinansowania zakupu 

sprzętu ratowniczo-gaśniczego oraz specjalistycznej odzieży ochronnej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Kołbieli. 

Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski odpowiedział, że pismo w tej sprawie 

powinno zostać skierowane do gminy. Zarekomendował OSP złożenie wniosku  

o dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie. 

 

Radny Andrzej Wojtyra podczas udziału w wydarzeniu pn.: „45 Półmaraton 

Wiązowski” zwrócił uwagę na brak działań promocyjnych na rzecz Powiatu. Jedynym 

elementem wskazującym na Powiat była obecność Wicestarosty oraz Przewodniczącej Rady. 

Takie imprezy należy wspierać, ale również wykorzystywać do promocji. 
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Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski przekazał, że jego obecność wynikała z 

otrzymanego zaproszenia na wydarzenie. W jego ramach odbyły się 34. Mistrzostwa Polski w 

półmaratonie oraz biegów na 21,0975 km i 5 km.  

Starosta Otwocki Tomasz Laskus poprosił Dyrektora Wydziału Kultury i Promocji 

Rafała Skwiota o odniesienie się w tej kwestii. 

Wiceprzewodniczący Rady Mateusz Rojek podkreślił, że w związku ze zmianami 

organizacyjnymi, Biuro Kultury i Promocji zostało przekształcone w Wydział Kultury i 

Promocji, na którego czele stoi Dyrektor. 

Dyrektor Wydziału Kultury i Promocji Rafał Skwiot poinformował, że obecność 

Powiatu jest ściśle precyzowana przez umowy. Wszyscy sponsorzy półmaratonu posiadają 

pakiety, które różnią się w zależności od wkładu finansowego, a ich zasady regulowane są 

przez organizatorów. Ze względu na zwiększenie środków w budżecie Wydziału Kultury i 

Promocji, zamówione zostaną gadżety promocyjne, które będą wykorzystane na przyszłych 

wydarzeniach. 

 

Ad. 8 

 Radna Kinga Błaszczyk zapytała o opinię Prezes PCZ dotyczącą pisma Prezydenta 

Miasta Otwocka w sprawie przekazania placówek Podstawowej Opieki Zdrowotnej do 

prowadzenia przez Miasto Otwock. Podczas grudniowej sesji Starosta poinformował, że 

pierwszym krokiem Zarządu było przekazanie tej propozycji do Prezes Powiatowego 

Centrum Zdrowia celem zajęcia stanowiska. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Prezes PCZ pracuje nad 

opracowaniem opinii. Powinna zostać przygotowana w najbliższym czasie. 

Radny Jacek Czarnowski zapytał, jakie jest zdanie Zarządu Powiatu w tej kwestii. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że zdanie Zarządu będzie opierało się na 

opinii Prezes PCZ. 

Radny Jacek Czarnowski podsumował, że te placówki są głównym filarem 

finansowania Powiatowego Centrum Zdrowia. 

Radna Kinga Błaszczyk tak jak w przypadku grudniowej sesji, wyraziła pozytywną 

opinię na temat przekazania placówek POZ oraz Szpitala Powiatowego do prowadzenia przez 

Miasto Otwock. 
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Radna Aneta Bartnicka zapytała, kiedy zostanie udzielona odpowiedź na pisma, które 

złożyła w imieniu rad sołeckich. Głównie dotyczyły one remontu drogi przy przejeździe 

kolejowym w Woli Sufczyńskiej i wyjaśnienia kto powinien za niego odpowiadać. Działka 

należy do PKP, ale podobno to Powiat powinien przeprowadzić prace remontowe. Dla 

mieszkańców jest to szczególnie ważna kwestia. 

Członek Zarządu Paweł Walo odpowiedział, że otrzymał to pismo i poprosił 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o komentarz. 

Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski poinformował, że w przypadku tego przejazdu 

zarządcą drogi jest Zarząd Powiatu reprezentowany przez Zarząd Dróg Powiatowych. 

Przejazd znajduje się na terenie należącym do kolei, dlatego by cokolwiek zrobić, potrzebna 

jest zgoda na dysponowanie nieruchomością wydana przez PKP. Jest to długotrwały i trudny 

proces. Należy też wskazać, że PKP zamierza modernizować tę linię kolejową. Na wniosek 

ZDP wyremontowany zostanie również przejazd. 

Radna Aneta Bartnicka powiedziała, że modernizacja PKP może zostać wykonana w 

perspektywie 7 – 8 lat. W momencie składania wniosków do budżetu, radna argumentowała 

by nie wydawać pół miliona złotych na nakładkę asfaltową między Gadką a Sufczynem, która 

może zostać zniszczona. Mieszkańcy mają utrudnione korzystanie z przejazdu, a 

dobudowanie torów przez PKP może wydarzyć się po kilku latach, dlatego potrzebne jest 

naprawienie nawierzchni. Samochody w tym miejscu ulegają zniszczeniu, tak jak w 

przypadku jednego z autobusów szkolnych. 

Członek Zarządu Paweł Walo przekazał, że podstawowe prace minimalizujące 

utrudnienia zostaną wykonane przez Powiat. 

Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski dodał, że odbędzie się to na wiosnę tego roku. 

 

Radna Agnieszka Niewińska zapytała, kto zarządza ul. Przewoską w Otwocku. Na 

wysokości szkoły podstawowej, w drodze znajduje się dziura. 

Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski odpowiedział, że jest to droga powiatowa i zapytał 

o jakim dokładnie uszkodzeniu jest mowa. 

Radna Agnieszka Niewińska przekazała, że jest to wyrwa w drodze znajdująca się w 

pobliżu studzienki kanalizacyjnej. Nie jest ona zabezpieczona i po zmroku łatwo jest jej nie 

zauważyć. 
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Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski powiedział, że były tam wykonywane prace 

awaryjne przez Otwockie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji, w ramach których 

miejsce powinno być zabezpieczone i odtworzone. 

Wiceprzewodniczący Rady Mateusz Rojek wyjaśnił, że w przypadku awarii OPWiK 

stara się usunąć ją w najbliższym czasie. Odtworzenie nakładek wykonywane jest w 

przypadku, gdy masa bitumiczna jest dostępna na rynku. Od czasu kiedy radny pełni funkcję 

Prezesa OPWiK, nie praktykuje się wykładania masy asfaltowej samodzielnie, a za 

pośrednictwem firm świadczących tego typu usługi. Wtedy czas oczekiwania jest dłuższy. W 

przypadku zmiany temperatury powierzchnia utwardzana jest tłuczniem. 

Radna Agnieszka Niewińska podkreśliła, że potrzebny jest znak ostrzegawczy. 

Wiceprzewodniczący Rady Mateusz Rojek odpowiedział, że OPWiK nie posiada 

uprawnień do stawiania znaków na tym pasie drogowym. 

 

Radny Rafał Majewski zwrócił się do Dyrektora Grzybowskiego z prośbą, o przegląd 

drzewostanu na drogach powiatowych, szczególnie topoli rosnących przy ul. Wiślanej w 

Karczewie. 

 

Radny Robert Kosiński w odpowiedzi na prośbę Radnego Dariusza Kołodziejczyka, 

poinformował, że na najbliższym posiedzeniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa, 

które planowane jest na 11 marca, poruszony zostanie temat budynku dawnej przychodni 

specjalistycznej, a także problem dzików. 

Radny Andrzej Wojtyra zapytał  o prowadzone postępowanie przeciwko firmie F.H.U 

BRUK-BUD. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, Zarząd zamierza działać w najlepszy 

sposób, biorąc pod uwagę interes Powiatu. 

 

Radny Tomasz Wyglądała w nawiązaniu do wcześniejszej dyskusji na temat 

wykształcenia dodał, że Powiat poszukując pracowników powinien dążyć do wyższych 

standardów. Następnie zaapelował do Powiatu oraz Gminy Celestynów, o współpracę, 

szukanie dalszych rozwiązań w sprawie przejazdu kolejowego w Celestynowie, a przede 

wszystkich o zadbanie o potrzeby mieszkańców. 

Członek Zarządu Paweł Walo podkreślił, że Zarząd Powiatu w pełni popiera budowę 

tunelu w Celestynowie. W jego ocenie, najlepszym i najbardziej efektywnym działaniem, 
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które może zostać podjęte w kontekście realizacji zaplanowanej inwestycji, jest przejęcie 

drogi i złożenie przez Wójta Celestynowa wniosku o dofinansowanie w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. Kolejnym aspektem świadczącym o braku możliwości realizacji 

inwestycji w proponowanej przez Wójta formie, jest fakt, że Powiat otrzymał niekompletne 

dokumenty dzień przed sesją, tj. 26 lutego, a termin składania wniosku wyznaczony jest do 

dnia 28 lutego 2025 r., co uniemożliwia przemyślane przygotowanie wniosku. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk poprosił, by Stanowisko Zarządu z dnia 26 lutego 2025 

r. zostało przekazane do wszystkich radnych Gminy Celestynów. Warto również 

zorganizować spotkanie z mieszkańcami Sołectwa Celestynów, na którym przedstawione 

zostanie stanowisko, z którego jednoznacznie wynika, że Powiat jest za realizacją inwestycji. 

Radny Zbigniew Szczepaniak powiedział, że wszystkim zależy na wykonaniu 

budowy, jednak nie zna szczegółów rozmów i ustaleń między Powiatem a Celestynowem. 

Zauważył, że w Otwocku udało się wynegocjować z PKP rozwiązania, które zlikwidowały 

problem przejazdów przez tory. 

Członek Zarządu Paweł Walo przekazał, że Zarząd zlecił niezależnej Kancelarii 

Prawnej, specjalizującej się w dziedzinie budownictwa drogowego, analizę stanu prawnego. 

Wójt posiada wydaną decyzję ZRID na realizację inwestycji, gdzie został wskazany jako 

inwestor, a następnie sam odwołał się od tej decyzji. Dodatkowo wszystkie dokumenty 

wystawione są na Gminę, a to Powiat Otwocki musiałby przejąć funkcję inwestora. Jest duże 

prawdopodobieństwo, że okazałoby się to nie możliwe do zrealizowania. 

Radny Marek Szumidło spytał się, czy Wójt Gminy Celestynów wystosował pismo, w 

którym informuje o chęci przekazania zadania Powiatowi, czy zwraca się tylko o uzyskanie 

dofinansowania. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że o środki z rezerwy subwencji 

ogólnej może wystąpić tylko Powiat, który zostałby inwestorem. Wszystko zostało 

szczegółowo przedstawione w treści stanowiska. 

Radny Tomasz Wyglądała poinformował, że zabranie przez niego głosu, nie miało na 

celu wywołania dyskusji. Przekazał, że Powiat mógłby wystąpić o dofinansowanie z decyzją 

ZRID, która wystawiona została na Gminę. 

Członek Zarządu Paweł Walo zaznaczył, że to nie jest kwestia samej decyzji ZRID, a 

szeregu czynników, które wpływają na uzyskanie dofinansowania. 

Radny Mateusz Traczyk powiedział, że tunel w Celestynowie musi powstać, dlatego 

podpisał wniosek, o którym mówił Radny Tomasz Wyglądała na początku sesji. Jednakże 
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przedstawiony przebieg rozmów, w jego ocenie świadczą o niepoważnym zachowaniu Wójta 

Celestynowa. 

Radny Zbigniew Szczepaniak przekazał, że należy poczekać na odpowiedź Wójta. 

Radny Jacek Czarnowski zawnioskował o formalne zakończenie dyskusji, 

podkreślając, że nie jest to miejsce na wydawanie ocen. Wszyscy zdają sobie sprawę z wagi 

tej inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Mateusz Rojek poinformował, że powyższy wniosek 

został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad. 9 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, o godzinie 1930 Wiceprzewodniczący 

Rady Mateusz Rojek zamknął obrady XII sesji VII kadencji Rady Powiatu Otwockiego. 
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